

Kalau kita selidik lebih dalam dapatlah kita ketahui bahawa perjuangan manusia dengan hawa nafsu itu adalah tiga keadaan atau kejadian:

Pertama: hawa nafsu itu terkadang-kadang dapat menakluk orang tadi, ia menguasai segenap anggotanya, hingga apa jua dan ke mana sahaja diperintah oleh nafsunya ia mengikut tak kuat membantah atau melawan lagi. Golongan ini adalah diisyaratkan Allah dalam firman-Nya yang maksudnya: "Tidakkah engkau fikirkan (bagaimana buruknya) orang-orang yang menjadikan Tuhan akan hawa nafsunya, dan Allah sesatkan dengan pengetahuan, dan matikan pendengaran dan hatinya, dan ia adakan tutupan pada penglihatannya? Maka bukankah tidak ada orang yang dapat memimpin dia sesudah Allah (menyesatkannya)? tidakkah kamu ingat!"

Kedua: Terkadang-kadang seseorang dapat mengalahkan hawa nafsunya dan terkadang-kadang ia dikalahkan pula oleh hawa nafsunya – bergilir-gilir; terkadang-kadang ia kalah dan terkadang-kadang, pula hawa nafsunya kalah. Supaya ia sentiasa beringat kepada hawa nafsunya itu maka Tuhan akan mengingatkan dan menyedarkan supaya jangan lalai sesaat pun. Firman-Nya yang maksudnya: "Dan janganlah engkau turutkan hawa nafsu sebab ia akan menyesatkan engkau kepada jalan Allah. Sesungguhnya orang yang sesat kepada jalan Allah itu akan menerima seksa yang pedih disebabkan mereka lupa kepada hari perhitungan-Nya."

Ketiga: orang yang sentiasa menakluk hawa nafsunya. Orang yang begini keadaannya kebanyakannya daripada golongan Nabi-nabi, orang-orang soleh dan orang yang berbakti bersungguh-sungguh kepada Allah. Bagi mereka yang dapat menakluk hawa nafsunya itu besar bahagiannya. Mendapat kesenangan, syurga di sediakan baginya sebagaimana diterangkan dalam firman Allah maksudnya: "Dan adapun orang yang takut kepada Tuhannya dan ia mengawal dirinya daripada menurut hawa nafsunya maka sesungguhnya syarak itu ialah tempat tinggalnya."

(bersambung)

dan perhatian saya bahawa langkahnya itu ialah suatu langkah yang paling buruk yang di dalamnya akan hidup dengan suburnya dasar "pecah-pecahkan dan perintah, dan kerananya harus akan tumbuh benih persengketaan dan perbalahan di antara penduduk-penduduk negeri ini yang tersusun dari berbagai-bagai kaum dan bangsa yang di dalamnya tak dapat dinafikan masing-masing menaruh cemburu yang amat dalam antara satu sama lain.

Demikianlah dahulu dan jika ada peluang, saya akan berulang menulis lagi supaya jawab pertanyaan yang di atas tadi akan didapati dengan lebih-lebih mudah dan jelas.

Apabila pemegang-pemegang negara (pemerintah) terdiri daripada orang baik-baik, orang-orang kaya terdiri daripada hartawan-hartawan yang dermawan, semua perkara selesa dengan cara permesyuaratan maka dunia ini lebih utama bagimu daripada kabur, sebaliknya pula apabila pemegang negara terdiri daripada orang yang tidak baik, orang-orang kaya bersifat bakhil, semua pekerjaan dikuasai oleh perempuan-perempuan maka kabur itu utama bagimu daripada dunia – Maksud al-Hadis

DI MEJA KITA

(1) "Rahsia Sembahyang" oleh al-Ustaz Abdul Hadi

Kamal. Kandungannya memuaskan sebagai panduan dalam ibadah yang menjadi tiang agama di terbitkan oleh "Usaha Kita" Kirab "Muhammad School" Sabak Bernam.

(2) "Muda Sama Muda" oleh Ahmad Bakhtiar

dua penggal tamat. Mengandungi contoh tauladan yang baik diterbitkan oleh "A M Rahman" Nombor 5, Bazar Tanjung Malim.

(3) Majalah "Kawalan" – huruf rumi –

diterbitkan oleh "Badan Kebajikan Polis Singapura" untuk merapatkan perhubungan di antara ahli-ahlinya – angkatan polis dan tentera selamat berkhidmat.

Atas ketiga-tiga hadiah tersebut diucapkan berbilang-banyak Terima kasih!